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  Minnesanteckningar 
 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

 
Typ av möte:  
Seniorrådet 

Mötesdatum:  
Torsdagen den 20 april 2017, kl. 13.30 – 15.30 

Plats: 
Jelgava ÖF 0, Nacka stadshus 

 
1. Öppnande o justering 

Ordförande förklarade mötet öppnat. Upprop förrättades (för närvaro se sista sidan). Att 
justera minnesanteckningar jämte ordförande utsågs Irma Holmberg, PRO Nacka. 
 

2. Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes med följande ändringar. Ny punkt 4, rapport från NSC 
Sjötäppan. Punkt 9 utgår.  
 

3. Minnesanteckningar från föregående möte 
Föregående minnesanteckningar lades till handlingarna med några små rättelser. 
 

4. Lägesrapport från Nacka Seniorcenter (NSC) Sjötäppan 
Gilda Johansson, tf enhetschef, ger seniorrådet en lägesrapport om situationen på boendet 
efter en turbulent tid med uppsägning av personal och ett antal Lex Sarah-anmälningar. 
Hon redogjorde för en lång rad åtgärder som redan gjorts och för punkter på en åtgärdslista 
som ska åtgärdas för att komma till rätta med problem men också för att förbättra 
verksamheten så att den kan fortsätta att vara ett attraktivt alternativ att välja för de äldre. 
Hon bjöd även in seniorrådets medlemmar att komma och besöka verksamheten. 
 

5. Volontärverksamheten i kommunen 
Nannette Büsgen, volontärssamordnare, berättade om det aktiva volontärsarbete som görs 
runt om i kommunen. (Bildspelet skickas ut) Hon vill särskilt slå ett slag för att öka intresset 
för kommunens pensionärer att engagera sig ännu mer som volontär ibland annat en 
verksamhet som går under namnet ”Äldrekontakt”. Nannette delade ut 
informationsmaterial och erbjöds sig att komma till föreningarnas möten och informera om 
volontärarbete. www.nacka.se/valfard-samhallsservice/volontar-i-nacka/  
 

6. Äldrenämndens ordförande informerar 
Monica Brohede Tellström (L) ordförande i äldrenämnden informerade om vad som är på 
gång inom nämndens ansvarsområde.  
 
• Nya särskilda boenden den närmaste tiden.  

- Nytt särskilt boende i Älta, Ältadalen. Byggnation pågår. 
- Graninge, SilverLife seniorbostäder och särskilt boende. Byggnation pågår. 

http://www.nacka.se/valfard-samhallsservice/volontar-i-nacka/
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- Utökning av platser på Sarvträsk i Boo 
- Utökning av platser på Danvikshem 
- Nytt boende i Älta som planeras ersätta nuvarande NSC Älta  

 
• Upphandling av välfärdsteknik pågår och kommer att bli ett bra komplement till den 

traditionella hemtjänsten. 
 

• Kvalitetsuppföljning av alla hemtjänstföretag är på väg att komma i mål. Arbetet har 
varit omfattande. 

 
• Det pågår ett stort planeringsarbete för att gå igenom och granska alla särskilda 

boenden i kommunen. Tanken är att man förutom traditionell granskning även ska 
jobba med andra metoder. Fokusgrupper, ”på platsgranskning” (liknande inom 
förskolan) mm. 

 
• En ny öppen verksamhet, seniorliv i balans, är på väg att starta. Handlar om att stärka 

psykisk och fysisk hälsa och välmående. 
 

• 90+ -gympan kommer att utökas med ytterligare en grupp. Den planeras till Älta. 
 

• Eken-verksamheten på NSC Ektorp permanentas. 
 

• Träffpunkten Lusthuset i Boo är en mycket populär verksamhet där det i avtalet med 
kommunen står att man ska jobba med uppsökande verksamhet i närområdet. Den 
delen har varit lite av en utmaning som behöver utvecklas. Målet från äldrenämndens 
sida är att verksamheten ska permanentas. Monica berättade också att det finns pengar 
avsatta för ytterligare en träffpunkt i kommunen och uppmanade till att komma med 
förslag till äldrenämnden att ta ställning till. 

 
• En stor och viktig fråga för äldrenämnden är och har varit hur man ska klara av 

kompetensförsörjningen till äldreomsorgen. En viktig del i det är de krav på 
utbildningskompetens som kommunen ställer på anordnarna. Monica bjuder in 
seniorrådet till samtalsgrupper för att diskutera vad som kan vara bra och rimliga krav 
vi ska ställa på anordnarna inför framtiden. Hon återkommer till seniorrådet om 
formerna för det. 

 
7. Seniordagen 

Föreningarna anmodas att skicka in förslag på personer som kan ingå i en arbetsgrupp kring 
Seniordagen 2017 tillsammans med Carina Smith. Kontaktuppgifterna till henne är 
carina.smith@nacka.se alternativt tel:  070 – 431 84 76. Två alternativa dagar är 
preliminärbokade i Nackasalen. Fredagen den 13/10 och fredagen den 20/10. Carinas 
förslag att försöka engagera Bodil Jönsson som föreläsare mottogs positivt. 
 

mailto:carina.smith@nacka.se
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8. Skrivelse till kommunstyrelsen om trygghetsboende 
Anders Tiger läste upp texten i den föreslagna skrivelsen till kommunstyrelsen om 
trygghetsboende. Seniorrådet var positiva till skrivelsen och beslöt att skicka den till 
kommunstyrelsen. Skrivelsen bifogas minnesanteckningarna. 
 

9. Val av ledamöter till FoU-verksamheten Nestor 
Seniorrådet beslöt att välja Brita Nyman, PRO Fisksätra som ordinarie ledamot och Jan 
Lundberg, PRO Boo som ersättare till FoU-verksamheten Nestor. 
 

10. Höstens möten 
Höstens mötestider bestämdes till:  
• Torsdagen den 14 september kl 13.30. Beredning den 31 augusti kl 13.00 
• Torsdagen den 23 november kl 13.30. Beredning den 2 november kl 13.00 
Pensionärsorganisationernas representanter på beredningsmötena träffas kl 12.00 
 

11. Frågor från föregående möte 
• Stölder hos äldre 
Anders Fredriksson informerade om att det väldigt få ärenden om stölder hos äldre som 
kommit till kommunens kännedom. Den statistik som polisen för är heller inte helt 
tillförlitlig då man inte alltid anger ålder på den/dom drabbade. Ola Karlsson inflikade 
också att det låga antalet anmälda brott kan bero på att många inte anmäler brottet då man 
tycker det är pinsamt att ha blivit lurad. 
 
• Busslinje 469 
Det kom ett klagomål om att en person hade haft svårt att stiga på buss 469 då den inte 
hade sänkts ner. Enligt den information som vi fått från Keolis (trafikoperatören) så ska 
alltid bussarna på linje 469 nigas för att underlätta för påstigande. Man tog tacksamt emot 
synpunkten och skulle framföra till förarna av 469:an vikten av nigning för påstigande. 
 
• Utbildning vid brandstationen 
Ett klargörande från förra mötet är att ”brandutbildningen” som räddningstjänsten har vi 
Nacka brandstation endast gäller personal, d v s det var inte en inbjudan att delta även för 
pensionärer. 
 
• Tandvård för äldre 
Vid förra mötet kom en fråga om tandvård för äldre personer. Bor man på ett särskilt 
boende har man gratis munhälsobedömning. Det erbjuds till alla boende. Man har inte fri 
tandvård om man bor på ett särskilt boende men man kan få ett s k tandvårdsstödsintyg 
utfärdat av sjuksköterskan som ger möjlighet till tandvård för priset som ingår i 
högkostnadsskyddet. I hemtjänsten kan man få tandvårdsstödsintyg om man har 
omfattande vård- och omsorgsbehov (minst 3 ggr om dagen och hjälp även på natten). I de 
fallen är det biståndsbedömaren som utfärdar intyget. 
 



  4 (4) 

12. Övrigt 
• Helene Skantze vill gärna informera om att det behövs fler som kan ställa upp som 

vittnesstödjare och stödpersoner till brottsoffer. En informationsskrift bifogas 
minnesanteckningarna. Länk till brottsofferjourens hemsida. www.ntv.boj.se 
 

• Charlotte Haggren, gruppchef på äldreenheten, vill gärna ha några representanter från 
seniorrådet till en lokal expertgrupp inom ramen för ett EU-projekt. Projektet handlar 
om att få goda och bra förslag på hur man ska kunna bryta ensamheten hos äldre. Hör 
av er till Charlotte så kan hon berätta mer. charlotte.haggren@nacka.se  070-431 89 57 

  
13. Frågor till nästa möte med Seniorrådet 

• Kommunens övertagande av hemsjukvården 
 

14. Mötets avslutande 
Anders Tiger avslutade mötet med att önska alla en trevlig sommar. 
 

 
Närvarande: 
Gun Mattson, PRO Ektorp 
Inga-Lisa Dahlbäck, PRO Ektorp 
Brita Nyman, PRO Fisksätra 
Christel Widén, PRO Fisksätra 
Irma Holmberg, PRO Nacka 
Kenneth Sjökvist, PRO Saltsjöbaden 
Birgitta Norström, PRO Älta 
Ola Karlsson, PRO Älta 
Lennart Eriksson, SPF seniorerna Boo 
Solveig Raaschou, SPF seniorerna Nacka 
Gunilla Berfeld Uddén, SPF seniorerna Saltsjöbaden 
Margareta Hjelmstad, SPF seniorerna Älta 
Anette Ahston, SPF seniorerna Älta 
Anders Tiger (KD), ordförande 
Helene Skantze (M), 1 vice ordförande 
Anders Fredriksson, samverkansledare Nacka kommun 
Gilda Johansson, tf Enhetschef NSC Sjötäppan punkt 4 
Nannette Büsgen, volontärsamordnare punkt 5 
Monica Brohede Tellström (L) ordf äldrenämnden punkt 6 
 
 
 
 
 
 
Ordförande   Justering 
Anders Tiger   Irma Holmberg 
 

http://www.ntv.boj.se/
mailto:charlotte.haggren@nacka.se

